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Kernachtig Wijchen nieuwsbrief!
Beste Kernachtige vrienden,

Het is weer tijd voor een korte update. Waar staat Kernachtig Wijchen en wat houdt ons
bezig? Enkele fractieleden zijn alvast in de pen geklommen om jullie te informeren over

ontwikkelingen binnen onze mooie gemeente. Lees gauw verder!

Kernachtig Wijchen vraagt al sinds 2010 om aandacht voor het buitengebied als het gaat
om de realisatie van een snelle internetverbinding. Veel inwoners van Wijchen kunnen nog
steeds niet gebruik maken van een fatsoenlijke internetverbinding, terwijl wij als gemeente
in het verleden toch met onze glasvezelaanleg voorop liepen. Doordat zelfs onze kernen
voorzien zijn van een glasvezelaansluiting zagen commerciële partijen echter geen brood
in het “doortrekken van de kabel” richting verder achteraf gelegen woningen buiten deze
kernen. Met de door het college uitgewerkte beslisnota Snel Internet Buitengebied moet
hier verandering in komen. 

Via een pilot wil het college een snelle draadloze internetverbinding voor de
buitengebieden van onze gemeente realiseren waardoor Wijchen de eerste gemeente in
Europa wordt waar een 100% dekking voor snel internet beschikbaar is.  Het geheel is een
proef van 2 jaar, maar we gaan ervan uit dat een commerciële partij bereid is om na deze
twee jaar het project over te willen nemen. Wijchen is in ieder geval bereid om 
€ 100.000,- beschikbaar te stellen middels een lening aan de Stichting Glasvezel Wijchen,
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zodat het proefproject kan worden gestart. Het college hoopt de resterende noodzakelijke
kosten (€40.000,-) te kunnen dekken via een subsidie van ZLTO, of anders via het
ophogen van het aantal deelnemers binnen de pilot. In zo’n geval moeten het minimaal 80
huishoudens zijn.  

Met de pilot Snel Internet Buitengebied komt een lang gekoesterde wens van veel
bewoners en bedrijven in het buitengebied in vervulling. Kernachtig Wijchen is hier
natuurlijk erg blij mee en ziet de inspanningen van het college op dit punt dan ook als een
goede aansluiting op de lange termijnplannen van onze partij.  

Pim Verbeeten

Het afgelopen half jaar hebben we in Wijchen een brede discussie gehouden over hoe het
basisonderwijs om moet gaan met de daling van het leerlingaantal. Dat leerlingenaantal
loopt namelijk naar verwachting zo terug dat het op termijn niet mogelijk is om alle 16
scholen in stand te houden. 

Kans en Kleur, de eerste stap ( peuterspeelzalen) en de gemeente besloten daarom om
gezamenlijk te komen tot een visie waarin de criteria opgenomen zijn waarop de keuzes
gebaseerd worden.

Dit hebben we gedaan door avonden te organiseren voor ouders, medewerkers en andere
belangstellenden om te horen hoe zij over de situatie denken. Tijdens die avonden kwam
naar duidelijk voren dat een school niet alleen belangrijk is voor het onderwijs maar ook
voor de sociale samenhang in een dorp of wijk. Opvallend was dat ouders in de kern
Wijchen aangaven dat zij belang hechten aan hun wijkschool  en dat het vervelend zou
zijn als die sluit maar ook dat zij zich konden indenken dat de gevolgen van sluiten van
een school in een kleine kern nog meer gevolgen zou hebben.

Vervolgens zijn we aan de slag gegaan en heeft Kans en Kleur  een beleidsnotitie
geschreven: Naar een nieuwe balans. In deze notitie worden de volgende uitspraken
gedaan: Ouders hebben een keuzevrijheid wat betreft de keuze van de school voor hun
kind. De inzet is dat de scholen in de kleine kernen voortbestaan. Ieder van deze scholen
moet dan wel aan voldoen aan de volgende voorwaarden:
• De kwaliteit van het onderwijs is voldoende
• De school heeft voldoende financiële middelen (bv kleine scholentoeslag)
• Er is voldoende draagvlak (80% vd kinderen uit de kern bezoekt de school)

De scholen in de kern Wijchen moeten aan de volgende voorwaarden voldoen:
• De kwaliteit van het onderwijs is voldoende

  



• De school heeft meer dan 145 leerlingen

Daarnaast zijn er ambities geformuleerd waar naar gestreefd gaat worden. De
belangrijkste zijn het streven naar brede scholen die bij voorkeur in een multifunctionele
accommodatie gehuisvest is. En het behouden van de huidige diversiteit aan
onderwijsconcepten (jenaplan, Montessori) en grondslagen blijft behouden.

Tijdens dit proces bleek dat Samsam (de school voor Homberg, Heilige stoel en
 Kraaijenberg) bij de start van schooljaar 2015-2016 onder de 145 leerlingen kwam. Kans
en Kleur heeft toen dat bericht vanuit Samsam kwam, besloten dat de school het jaar
daarop gaat sluiten. Een bittere pil voor de leerlingen en ouders want dat zijn geen leuke
dingen en de impact is groot. Hoe vervelend ook,  het is wel een terecht besluit, de daling
van het leerlingenaantal was dramatisch. Er gaan meer kinderen uit deze wijk naar De
Buizerd en De Speelhoeve dan naar Samsam. Beide scholen liggen op zeer korte afstand
van Samsam. 

Tijdens de afsluitende avond over de notitie en tijdens de commissievergadering bleek er
veel steun en begrip te zijn voor de geformuleerde uitgangspunten. Terugkijkend ben ik blij
dat ik het initiatief genomen heb om samen op te trekken met het schoolbestuur en de
eerste stap en niet afgewacht te hebben wat er komen zou. Ben ik zeer  tevreden over de
uitkomst en hebben  we als college laten zien dat de leefbaarheid van de kleine kernen
ons na aan het hart ligt. 

Paul Loermans

Maandagavond 8 juni 2015, een mooie
nieuwe huiskamer van Wijchen, met daarin
een prachtige bibliotheek. Tijdens de
binnenkomst is het al druk bij de bar (let
wel, voor een kopje koffie of thee, want we
moeten scherp blijven), er wordt druk
handjes met elkaar geschut en besproken
wat men verwacht van deze avond. Dan
worden de heren Schouw (Tweede
Kamerlid voor D66) en Loermans alvast
begeleidt naar de publieke arena waar het
schouwspel (geen woordgrap) zal gaan
plaatsvinden, niet veel later staan wij als
toeschouwers in de rij om de arena te 

 

een vergroting van de afstand tussen
burger en bestuur. Kernachtig Wijchen
kiest juist voor de menselijke maat. D66
ooit opgericht tegen de cultuur van
regenten, kiest met grootschaligheid voor 



betreden, alsof het om goed bezochte
voetbalwedstrijd gaat. Na een korte
introductie van Esther kan de avond 

beginnen. Onderwerp van de discussie:
herindeling. De heer Schouw stelt namelijk
dat alleen grote gemeenten nog toekomst
hebben. Het belooft dus een levendige
discussie te worden, want Paul denk daar
heel anders over. Waar de heer Schouw
het voornamelijk had over de voordelen
van schaalvergroting, vooral om beter
gezien te worden in Den Haag, had Paul
het over de lokale betrokkenheid van
bestuurders. Een lokale bestuurder moet
toegankelijk en aanspreekbaar zijn voor de
burger. Schaalvergroting heeft aantoonbaar
niet geleid tot mindere lasten voor de
inwoners en aantoonbaar wel geleid tot

nieuwe regenten. Onbegrijpelijk vond Paul.
Wat Paul betreft kiest Wijchen voor
verregaande samenwerking binnen de 

regio Maas en Waal. Er staat geen hek om
Wijchen.Met diverse toevoegingen uit het
publiek aan de discussie, bleek dat de
verdeeldheid in de zaal ook groot was.
Concrete succesverhalen van
herindelingen en concrete voordelen
konden door de voorstanders niet gegeven
worden, de nut en noodzaak werd wat
betreft de tegenstanders niet goed
onderbouwt. De uitkomst van de avond?
De heren Schouw en Loermans waren het
met elkaar eens dat ze het niet eens
zouden worden.

 

Een van onze mooie campagneslogans die nu vervolg gaat krijgen. Afgelopen
 raadsvergadering stond de ‘verordening starterslening’ op de agenda, dit naar aanleiding
van de motie die wij in de vergadering van 19 juni 2014 met PVDA en VVD hebben
ingediend. In deze motie hebben wij het college opgedragen om met concreet voorstel te
komen voor de invoering van een starterslening. Dit voorstel lag nu voor. Hierin stelt het
college voor om een bedrag van € 2 miljoen beschikbaar te stellen voor het uitgeven van
startersleningen. 

In de oorspronkelijke verordening waren een tweetal vereisten opgenomen waar door de
commissie tijdens de commissievergadering van 2 juli kritisch naar is gekeken. Namelijk
het vereiste dat de aanvragen minimaal een jaar in Wijchen moet wonen en het
leeftijdsvereiste van 35 jaar. De insteek van het invoeren van de starterslening is onder
andere dat dit de verkoop van woningen in Wijchen bevorderd. Dit is ook het geval als

  

  



andere dat dit de verkoop van woningen in Wijchen bevorderd. Dit is ook het geval als
mensen van buiten de gemeente in Wijchen willen komen wonen en een starterslening
nodig hebben om een woning te kunnen financieren. Daarnaast is er ook een discussie
gevoerd over de leeftijdseis die gesteld werd in de verordening. Afgelopen donderdag is
besloten om ook deze eis te schrappen zodat iedere koopstarter gebruik kan maken van
de starterslening.

Met het uitgeven van startersleningen hopen wij dat de doorstroming op de woningmarkt
in Wijchen beter wordt. Doordat het voor een koopstarter makkelijk wordt om een woning
te kopen verwachten wij dat de druk voor sociale huurwoningen afneemt - een wel bekend
probleem in Wijchen. Een tweede positief effect zal de doorstroom in koopwoningen zijn,
eigenaren van een ‘starterswoning’ zullen hun woning sneller verkopen en de stap kunnen
maken naar een andere woning. Al met al een mooie ontwikkeling voor Wijchen, start en
leef in Wijchen!

Renate Loermans

Naar aanleiding van een uitgelekte
vertrouwelijke brief van ARN BV
(verbrandingsoven Weurt) aan de fracties
van de gemeenteraad Nijmegen over de
verkoop van Dar milieu BV (commerciële
activiteit Dar NV) aan Sita heeft K8W
schriftelijke vragen gesteld.

Volgens de berichtgeving in de media heeft
Dar milieu BV vanaf 2007 om te kunnen
groeien in de commerciële markt een
marktconform tarief gekregen voor de
verbranding van haar restafval. Dit in
plaats 

 van het veel hogere tarief voor het
verbranden van het restafval afkomstig van
de huishoudens in de regio en dus ook
Wijchen.

Wijchen betaald momenteel bijna € 100,-
per ton restafval. In de afgelopen 5 jaar
hebben ruim 15 regio's en gemeenten het
restafval aanbesteed en het gemiddelde
van deze aanbestedingen laat een tarief
zien van minder dan € 50,- per ton. We
kunnen dus grote vraagtekens zetten bij de
marktconformiteit van het tarief en de wijze
waarop deze tot stand is gekomen.

Indien Wijchen een marktconform tarief zou
krijgen dan zal dit een besparing opleveren
van rui € 200.000,- per jaar wat neer komt
op een verlaging van de afvalstoffenheffing
van bijna € 15,- per jaar per huishouden.
Wordt vervolgd

Martijn Verharen

 
  

  

 



Detailhandel is een belangrijke
economische sector in Wijchen. Winkels
vormen een belangrijk aandeel in de
gemeentelijke voorzieningenstructuur en
dragen bij aan de aantrekkelijkheid, vitaliteit
en leefbaarheid in onze gemeente.
9 Juli hebben we in de raad gesproken over
de beleidsnotitie die door gemeente,
ondernemers, pandeigenaren,
winkelketens, provincie en
centrummanagement is opgesteld. In deze
notitie is onder andere beschreven waar in
Wijchen detailhandel zou moeten worden
toegestaan.
De markt staat onder druk en de wereld van
de detailhandel veranderd razend snel.
Mede door de toename van aankopen via
internet. De huidige meters
winkelvloeroppervlakte kan voor de
komende jaren weleens ruim voldoende
zijn, misschien zelfs teveel.

In de commissie en raadsvergadering is een
stevig debat gevoerd hoe de detailhandel
zich in Wijchen de komende jaren mag
ontwikkelen.

 Het college wil ruimte open laten om
mogelijk nieuwe ontwikkelingen toe te staan
aan de rand van het centrum, de zgn. schil.
De fractie van K8W was voornemens het
college in die gedachte te volgen. In de
aanloop naar de raadsvergadering hebben
we een vergadering met de achterban
gehad en zijn we benaderd door
ondernemers. Op basis van de input die we
hebben gekregen, hebben we ingestemd
met een amendement van VVD en PvdA.
Hierin is beschreven dat we voor de
komende 5 jaar geen uitbreiding van
detailhandel toestaan buiten het bestaande
kernwinkelgebied. Hiermee wordt bedoeld
de markt en de straten die hierop uitkomen.

De grootste opgaven voor alle partijen
(ondernemers, pandeigenaren en
gemeente) is, samen ervoor te zorgen dat
de huidige m2 aan winkelruimte optimaal
bezet zal blijven. Over 5 jaar zal de notitie
worden geëvalueerd.

Twan van Bronkhorst

Bij de bouw van de Zandloper in 2008 zijn technische installaties van de schoollokalen op
de bovenverdieping niet aangepast op de nieuwe installaties van het Kulturhus. Gevolg is
dat de lokalen door slechte ventilatie veel te warm worden en niet voldoen aan
Arbonormen.
 
Een ander probleem waar men in de praktijk tegenaan loopt is het gebruik van de ruimtes

  



rond de podiumtrap en vide. Dit is een open verbinding waardoor veel hinder en overlast
over en weer ervaren wordt wanneer de ruimte op de begane grond en verdieping tegelijk
in gebruik zijn. In samenspraak met bestuur van de zandloper heeft het college gekozen
voor een aanpassing van de vide door deze te voorzien van een glazen wand op de eerste
etage. Hiermee zal het op het zelfde moment gebruiken van de beide ruimtes zonder
hinder mogelijk worden.
 
De fractie van K8W heeft het college hierin gesteund. De aanpassingen zullen gedurende
zomervakantie worden uitgevoerd. Wachten was geen optie omdat met name de
technische aanpassingen moesten gebeuren. De glazenwand rond de vide zal tijdens deze
werkzaamheden direct worden meegenomen.
 
De fractie is blij dat de genoemde problemen voortvarend zullen worden aangepakt.

Twan van Bronkhorst

De afgelopen weken is er in de Wijchense politiek en lokale media veel gesproken over de
mogelijke 15% OZB verhoging voor huizenbezitters. Volgens het college zou deze 15%
verhoging nodig zijn om de stijgende kosten die Wijchen te wachten staan op te vangen.

Ons coalitieakkoord staat vol ambitie. Ook tijdens onze laatste raadsvergadering waren we
weer in staat om een paar beloften uit ons verkiezingsprogramma in te lossen. Denk maar
aan de pilot voor een snelle internetverbinding voor het buitengebied en de invoering van
de starterslening.

We willen onze ambities niet loslaten, maar tegelijkertijd willen we de financiën van onze
mooie gemeente wel op orde houden. Een 15% OZB verhoging gaat Kernachtig Wijchen
echter te ver.
Met een OZB verhoging van 15% zou Wijchen in de regio nog steeds gunstig afsteken,
zeker als we het voorzieningenniveau van onze mooie gemeente afzetten tegen de kosten
voor onze mensen, maar toch: Waarom moeten enkel huiseigenaren betalen? En waarom
zo'n grote stijging ineens en niet in kleine stapjes? 

Kernachtig Wijchen vindt dan ook dat we aan meerdere knoppen moeten gaan draaien.
Kijk eens naar onze ambities. Zijn er zaken die we kunnen uitstellen? Zijn er zaken die echt
niet nodig zijn? Naast onze ambities zijn er ook reserves waar we naar kunnen kijken, want
als de verwachtingen rondom kostenstijgingen van tijdelijke aard zijn, kunnen we wellicht
ook nog gelden uit onze reserves aanspreken. Het college gaat deze ideeën nu oppakken
en zal bij de begroting met voorstellen komen die hierop aansluiten. 

Aan 1 knop willen we in ieder geval zeker niet draaien, en dat is de sociale knop.
Wijchenaren die het moeilijk hebben moeten op onze steun kunnen blijven rekenen. Dit is

  

  



wat mij betreft dan ook geen ambitie, maar een belofte.

Pim Verbeeten

De zomer staat weer voor de deur, we gaan lekker genieten van een heerlijke tijd. Even
niets doen en lekker bijkomen.

Het was weer een mooi jaar voor Kernachtig WIjchen. Er zijn een aantal mooie zaken
verwezenlijkt. De fractie heeft hun bijdrage geleverd op het politieke vlak, u allen wel
bekend. Wij als bestuur hebben de ingezette professionaliseringslag verder vorm
gegeven. Een van de resultaten hiervan is dat de werkgroep communicatie een aantal
malen bij elkaar is gekomen in de maanden mei en juni. Zij hebben hun bevindingen
verwoord in een kaderstellend format. Dit format hebben zij afgelopen week aan het
bestuur gepresenteerd. De inhoud van dit resultaat willen wij niet schriftelijk delen met
jullie maar presenteren en bespreken tijdens de achterbanvergadering van 28 september
2015. Daar kan een ieder zijn reactie geven en zullen wij het vervolgtraject gaan
voorstellen. Vooraf zal het bestuur dit met de fractie delen op 14 september 2015.  Noteer
deze dat alvast in je agenda.

Daarnaast is de ANBI-werkgroep van start gegaan. Het betreft hier de fiscale
aftrekbaarheid van giften. In de herfst verwachten zij een uitgewerkt voorstel te
presenteren aan de leden.

Ruud heeft het penningmeesterschap op zich genomen. Het kasboek en de contributie
worden door hem bijgewerkt en binnenkort zal hij jullie per mail informeren over de
contributie. Dan kunnen we dit compleet maken en bij de volgende ALV worden jullie
geïnformeerd over de stand van zaken.

Wij als bestuur van Kernachtig Wijchen wensen ieder een hele fijne zomer met veel goed
weer en zien jullie weer in september 2015.

Anton, Michiel, Ruud, Henk-Jan, Piet en Bert
 

Heeft u vragen of opmerkingen over de inhoud van de nieuwsbrief of anders, dan kunt u ons bestuur en onze
raadsleden benaderen via telefoon of de mail. De benodigde contactgegevens kunt u vinden op onze website
onder het kopje organisatie - raadsleden of bestuur.

Kernachtig Wijchen.nl
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